

Sosiaalivakuutusmaksut ja rajamäärät

TyEL-maksuprosentit ja rajamäärät	2026	2025
Tilapäinen työnantaja Puolen vuoden palkkasumma alle 10 272 €/6 kk vuonna 2026 tai ei vakituisia työntekijöitä. (10 038 €/6kk vuonna 2025)	25,85 %	26,28 %
Sopimustyönantaja Pienen sopimustyönantajan TyEL-maksuprosentti enimmillään Ilmarisessa. Maksuprosenttissa on huomioitu sopimustyönantajan perusmaksuprosentti ja Ilmarisen maksimihoitokustannus maksu. Sopimustyönantaja on työnantaja, jolla on palveluksessaan vähintään yksi vakituinen työntekijä tai palkkasumma on vähintään 10 272 € / 6 kk vuonna 2026 (10 378 € /6kk 2025). Asiakaskohtainen hoitokustannus ja asiakashyvitys vaikuttavat maksun määrään. Kirjaudu verkkopalveluumme ja tarkista oman yrityksesi TyEL-maksuprosentti.	Pientyönantajan maksu 25,03 %	Pientyönantajan maksu 25,46 %
Suurtyönantaja & Pientyönantaja Vuonna 2026 olet suurtyönantaja, jos palkkasumma vuonna 2024 oli vähintään 2 455 500 €, maksuun vaikuttavat asiakashyvitys ja maksutappioalennus sekä työntekijöillenne myönnetty työkyvyttömyyseläkkeet. (2 337 000 € vuonna 2023). Jos palkkasumma jäi rajan alle, olet pientyönantaja.		
Työntekijän eläkemaksu		
17–52-vuotiaat	7,30 %	7,15 %
53–62-vuotiaat	7,30 %	8,65 %
63–67-vuotiaat (yläikäraja 68 vuotta vuonna 2026)	7,30 %	7,15 %
TyEL:n piiriin kuuluvan työntekijän kuukausiansion alaraja	71,71 €/kk	70,08 €/kk
YEL-maksuprosentit ja työtulorajat	2026	2025
18–52-vuotiaat	24,4 %	24,1 %
53–62-vuotiaat (siirtymäsäännös vuonna 2017–2025)	24,4 %	25,6 %
63–67-vuotiaat	24,4 %	24,10 %
Aloittava yrittäjä (22 prosentin alennus)		
18–52-vuotiaat	19,03 %	18,80 %
53–62-vuotiaat (siirtymäsäännös vuonna 2017–2025)	19,03 %	19,97 %
63–67-vuotiaat (yläikäraja 68 vuotta vuonna 2026)	19,03 %	18,80 %
YEL-työtulon alaraja	9 423,09 €/v	9 208,43 €/v
YEL-työtulon yläraja	214 000 €/v	209 125 €/v
Työttömyysturvan työssäoloehto kerryttävä YEL-työtulo	15 481 €/v	15 128 €/v
Työkyvyttömyyseläkkeellä olevan ansaintaraja kuukaudessa	990,90 €	986,30 €
Muut sosiaalivakuutusmaksut	2026	2025
Työnantajan sairausvakuutusmaksu	1,91 %	1,87 %
Palkansaajien sairausvakuutusmaksu		
Päivärahamaksu, jos palkka- ja työtulon yhteismäärä vähintään 17 255 €/v 2026 (16 862 €/v 2025). Muuten 0,00 %.	0,88 %	0,84 %
Sairaanhoitomaksu	1,20 %	1,06 %
Yrittäjien sairausvakuutusmaksu		
Päivärahamaksu, jos palkka- ja työtulon yhteismäärä vähintään vuonna 2026 17 255 €/v 16 862 €/v (2025). Muuten 0,00	0,88 %	0,84 %
Sairaanhoitomaksu	1,10 %	1,06 %
Yrittäjän lisärahoitusosuus	0,23 %	0,20 %
Eläkkeensaajan sairaanhoitomaksu	1,50 %	1,45 %
Työtapaturmavakuutusmaksu (keskimääräinen) Lisätietoa omasta tapaturmavakuutusyhtiöstä.	0,51 %	0,54 %
Ryhmähenkivakuutusmaksu keskimääräinen Lisätietoa omasta tapaturmavakuutusyhtiöstä.	0,06 %	0,06 %
Työnantajan työttömyysvakuutusmaksu		
Palkkasummasta, joka on enintään 2 509 500 € vuonna 2026 (2 455 500 €/v. 2025)	0,31 %	0,20 %
Palkkasumman osasta, joka ylittää 2 509 500 € vuonna 2026 (2 455 500 €/v. 2025)	1,23 %	0,80 %
Työntekijän maksu	0,89 %	0,59 %
TyEL-vakuutetusta osaomistajasta maksettava työnantajan maksuosuus	0,39 %	0,20 %
TyEL-vakuutetun osaomistajan maksu	0,31 %	0,30 %
Korot	2026	2025
Vakuutusmaksukorko 1.1.–30.6.	2,2 %	2,65 %
Vakuutusmaksukorko 1.7.–31.12.	%	- %
Viivästyskorko 1.1.–30.6.	11.50 %	- %
Viivästyskorko 1.7.–31.12.	%	- %
Indeksit ja elinaikakerroin	2026	2025
Palkkakerroin	1,712	1,673
Työeläkeindeksi	3077	3037
Elinaikakerroin	0,94643	0,94759